
 

 

 

 

 

 

Begeleiding kwetsbare jongeren naar werk 

 

De begeleiding van kwetsbare jongeren naar werk staat onder druk, ook in onze 

gemeente Heerenveen. 

Geen netwerk waar je op terug kan vallen voor een baan; onzeker zijn over hoe jij 

mensen kan benaderen voor werk; in spanning of je direct werk kan vinden waarmee je 

de lopende rekeningen kan betalen. Veel jongeren in het praktijkonderwijs worstelen hier 

bijna dagelijks mee.  

Jobcoaches helpen dankzij een EU-bijdrage leerlingen met de begeleiding naar werk. 

Deze begeleiding is succesvol, maar als het aan het huidige Kabinet ligt, verandert dit! 

Staatssecretaris Tamara van Ark hanteert namelijk het principe van op = op. 

Helaas is er op korte termijn geen zicht op nieuwe middelen vanuit Europa, omdat de 

Europese begrotingsonderhandelingen mede door de Nederlandse regering muurvast 

zitten.  

De consequenties zijn niet mals: de komende drie jaar is er geen geld voor begeleiding, 

jobcoaches verliezen hun baan en ruim 65.000 kwetsbare jongeren krijgen geen 

ondersteuning. 

De PvdA Heerenveen wil dat jongeren zeker zijn van een goede start op de arbeidsmarkt, 

ook in onze gemeente. 

Op = op is volgens ons niet acceptabel!  

Daarom stellen wij aan het college de navolgende schriftelijke vragen over kwetsbare 
leerlingen die niet meer naar werk worden begeleid. 

 
 

1. Kent u het bericht ‘EU-subsidie voor kwetsbare leerlingen vroegtijdig 

 leeg’? https://www.trouw.nl/home/eu-subsidiepotje-voor-kwetsbare-leerlingen-

 vroegtijdig-leeg~a7673388/ 

 

Ja, het bericht is bij ons bekend. 

 

 

2. Kunt u aangeven of en zo ja hoeveel jongeren in onze gemeente niet 

meer naar werk begeleid worden door het wegvallen van deze 

zogenaamde Europees Sociaal Fonds -gelden (ESF)? 

 

Bij ons zijn (nog) geen signalen bekend vanuit het PrO/VSO en het RMC dat er hierdoor 

geen of minder begeleiding kan worden geboden voor onze jongeren. 

De EU-subsidie waarover gesproken wordt is namelijk toegewezen aan de Friese 

onderwijsinstellingen. Het is in deze dan vooral de vraag WAT deze scholen precies 

deden met de EU subsidie en HOE zij het opdrogen van deze geldstroom opvangen. De 

twee ESF-bureau's van de VSO/Pro scholen hebben nog niet gereageerd of ook de VSO 

en Pro scholen in Friesland willen verlengen. Deze mogelijkheid is er namelijk. Dat 

moeten zij uiterlijk in maart 2019 aan de centrumgemeente Leeuwarden doorgeven. Zie 

ook vraag 7. 
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3. Kunt u aangeven hoeveel fte, in de vorm van jobcoaches en 

 stagebegeleiders, in onze gemeente verloren gaan door het wegvallen 

 van deze middelen? 

 

Het is ons niet bekend of en hoeveel fte het mogelijk betreft. Deze informatie ligt bij de 

betrokken scholen 

 

 

4. Deelt u de mening van de PvdA dat kwetsbare jongeren niet de dupe 

 mogen worden van gekissebis over centen? Zo ja, wat gaat u doen om 

 deze eventuele begeleiding te garanderen? Zo nee, kunt u aangeven 

 waarom niet? 

 

Als gemeente bieden wij voor onze kwetsbare jongeren altijd een vangnet en 

ondersteuning richting werk. 

 

 

5. Kunt u een inschatting maken van de gevolgen voor de gemeente door 

 het wegvallen van deze begeleiding? 

 

Vanuit de VSO vindt er sinds de invoering van de Participatiewet nauwelijks instroom in 

de Participatiewet plaats, omdat dit leerlingen betreft die voldoen aan de criteria van de 

Wajong. De instroom vanuit het Pro is er wel, maar onze ervaring leert dat wij deze vaak 

met loonkostensubsidie vanuit de Participatiewet aan het werk krijgen. 

 

 

6. Bent u met de PvdA van mening dat het zeer belangrijk is dat deze 

 jongeren naar werk begeleid worden en niet langs de kant van de 

 arbeidsmarkt komen te staan? 

 

Elke jongere die onderwijs volgt op het PrO of VSO en die niet in aanmerking komt voor 

de Wajong en vanaf zijn 18e geen vervolgonderwijs of werk heeft, kan altijd bij ons als 

gemeente terecht. 

 

 

7. Is uw college bereid om via cofinanciering (opnieuw) bij te dragen aan de 

 projecten voor werkbegeleiding? 

 

Het macro budget wordt door het ministerie SZW in verschillende tranches uitgezet en 

verdeeld over de 35 arbeidsmarktregio's. De centrumgemeente Leeuwarden ontvangt 

deze subsidie op basis van projectplannen gericht op arbeidsmarkttoeleiding van 

kwetsbare doelgroepen. 

In de eerste tranche moest minimaal 30% van de subsidie ten goede komen aan de 



 

doelgroep (ex)VSO/Pro. In de praktijk hebben wij als regio die volledige 30% verdeeld 

over 18 van de 19 onderwijsinstellingen in Friesland. De eerste tranche voor beide 

projectplannen (gemeenten en VSO/PrO) was 24 maanden. Bij de tweede tranche is de 

subsidie per regio specifiek gesplitst toegekend met verschillende looptijden. De looptijd 

van ESF voor gemeentelijke doelgroep is 24 maanden gebleven (nu met mogelijkheid tot 

verlenging met 12 maanden) en die van VSO/Pro is sindsdien 12 maanden. Voor VSO/Pro 

is inmiddels een 3e tranche verleend (looptijd augustus 2017 tot augustus 2018 ook met 

verlengingsmogelijkheid van 12 maanden). 

 

 

8. Bent u bereid om bij staatssecretaris Tamara van Ark uw zorgen te uiten 

 over het niet begeleiden van kwetsbare jongeren naar werk? Zo ja, 

 wanneer bent u voornemens om dit te doen en zou u dat dan eventueel 

 doen in gezamenlijkheid met andere Friese gemeenten? Indien u dat niet 

 bereid bent, kunt u dan ook aangeven waarom niet? 

 

Voor nu is dat wat ons betreft niet aan de orde. 

 

 


